
Title (en)
Method and device for winding a web.

Title (de)
Verfahren und Wickelvorrichtung zum Wickeln von Bahnen.

Title (fr)
Procédé et dispositif d'enroulement pour enrouler une bande.

Publication
EP 0640544 A1 19950301 (DE)

Application
EP 93113521 A 19930824

Priority
EP 93113521 A 19930824

Abstract (en)
In a double carrier-roll winder, in order to be able to produce large-calibre reels of good quality, the carrier rolls (11) and (12) have different diameters
and different height positions. The main weight load of the reel is carried by the carrier roll (11), while the carrier roll (12) bears on the reel (13) with
the smallest possible nip pressure which is sufficient to transmit to the reel the necessary torque difference to generate the desired reel tension. The
carrier roll (12) can be lowered, with increasing reel diameter, according to the function that the reel axis (13A) is displaced along a predetermined
vertical or slightly inclined movement line (14; 15), which preferably extends in a straight line. An additional centre drive, which becomes possible
as a result, can improve the winding result still further. A handling device (50) serves as a multifunctional device for the reel change, in particular for
the ejection of the reel, the clamping and bringing into position of the web end for the next reel and the severing of the finished reel from the material
web (1; 1', 1'', ...). <IMAGE>

Abstract (de)
Um bei einem Doppeltragwalzenroller großkalibrige Wickel in guter Qualität herstellen zu können, weisen die Tragwalzen (11) und (12)
unterschiedliche Durchmesser und unterschiedliche Höhenlagen auf. Die Hauptgewichtslast des Wickels wird von der Tragwalze (11) getragen,
während die Tragwalze (12) mit kleinstmöglichem Nipdruck an dem Wickel (13) anliegt, der ausreicht, den notwendigen Drehmomentunterschied
zur Erzeugung der gewünschten Wickelspannung auf den Wickel überträgt. Die Tragwalze (12) ist mit zunehmendem Wickeldurchmesser nach
der Maßgabe absenkbar, daß die Wickelachse (13A) sich entlang einer vorgegebenen, vorzugsweise gerade gestreckten, vertikalen oder leicht
geneigten Bewegungslinie (14; 15) verlagert. Ein dadurch möglich werdender zusätzlicher Zentrumsantrieb kann das Wickelergebnis noch weiter
verbessern. Eine Handlingseinrichtung (50) dient als Multifunktionseinrichtung für den Rollenwechsel, insbesondere für das Ausstoßen des Wickels,
das Festklemmen und In-Position-Bringen des Bahnendes für den nächsten Wickel sowie das Abtrennen des fertigen Wickels von der Warenbahn
(1; 1', 1'', ...). <IMAGE>
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